

The Czech Republic lies in the heart of Europe in the place where the historic lands of the old Czech kingdom were situated. Prague has always been a cross-roads of trade routes and culture in Europe. Charles University - the oldest university in Central Europe - was founded in Prague on April 7, 1348. Among the scholars who worked at it or co-operated with it were Tycho de Brahe, Johann Kepler, Bernard Bolzano, Ernst Mach, Albert Einstein, Jaroslav Heyrovsky. At present there are more than 20 institutions of higher education in the Czech Republic, which have a long tradition and a high level in all fields of study. Since the end of World War II some tens of thousands of foreign students from practically all countries of the world have successfully completed their studies at Czech universities.

Your decision to study in the Czech Republic enables you to gain high-level university qualification in the field you are going to choose. The Institute of Language and Professional Preparation of Charles University offers you preparatory courses necessary for the study according to your wishes, needs and choice.

INFORMATION FOR STUDENTS WHO ARE INTERESTED TO STUDY IN THE CZECH REPUBLIC

According to the Higher Education Law, the universities, technical, economic and agricultural universities and academies of art have the right to award diplomas which attest to the completion of higher studies and to confer degrees corresponding to the attained academic level. In the attached directory are mentioned those schools which come into consideration for interested persons from abroad. All of them are state schools, but they act independently. Their diplomas are recognised in many countries. Those interested in studies at a particular school can get information from the authorities in their countries about the validity of the diploma which they want to obtain by their studies.

In the academic year 1996

1997 there are altogether 22 Institutes of Higher Education in the Czech Republic with more than hundred faculties. At them more than 94 thousand students are studying, and about 3.5 per cent of them are foreign students. About 13 thousand teachers work at the faculties.

The degrees of the graduates and the duration of studies

In general, it is possible to acquire the following levels of education:

Bachelor („Bc.“) is a degree awarded after the completion of 2-3 years studies devoted largely to the theoretical foundations of a given specialization.

Master („Mgr.“) is a degree awarded after the completion of studies which last 5 years and after the passing of the state examination and the

defence of a thesis in some specialisation at the universities and academies of art.

Engineer („Ing.“) is an analogous degree awarded at technological, economic and agricultural universities under similar conditions.

Doctor of Medicine („MUDr.“) is a degree awar-

КАРЛОВ УНИВЕРСИТЕТ

— ПЕРВЫЙ В ЦЕНТРАЛЬНОЙ ЕВРОПЕ.

ded at the faculties of medicine after the completion of 6 years of studies and after exacting examinations.

Doctor of Veterinary Medicine („MVDr.“) is a degree analogously awarded at the faculties of veterinary medicine.

Doctor („Dr.“ or „Ph.D.“) is the highest degree awarded after the completion of postgraduate studies which can follow the acquisition of the abovementioned degrees with the exception of „Bc.“. These studies last another 3 years and are concluded by an examination and the defence of the scientific work of the applicant (dissertation).

General Information about universities

Basic information about opportunities for university studies in the Czech Republic may be obtained at the diplomatic mission of the Czech Republic in the applicant's country or at the Institute of Language and Professional Preparation of Charles University Prague.

Чешская Республика расположена в самом центре Европы географически и исторически земли старого Чешского королевства и столица Прага всегда были на перекрестках информационных, торговых и культурных путей Европы.

Карлов Университет - первый в Центральной Европе - был основан в Праге 7 апреля 1348 года. В числе ученых, которые работали или сотрудничали с университетом, были Тихо Браге, Иоганн Кеплер, Бернард Болцано, Эрнст Мах, Альберт Энгштейн, Ярослав Гейроуский. В настоещее время университет состоит более чем из 20 учреждений.

Высшее образование в Чешской Республике имеет давнюю традицию и достаточно высокий уровень в самых разных областях. До конца Второй Мировой Войны десятки тысяч иностранных студентов практически из всех стран мира успешно получали образование в Чешских университетах.

Учеба в Чешской Республике позволит Вам получить универсальную квалификацию высокого уровня в той области деятельности, которую Вы выбрали. Институт Языка и Профессиональной Подготовки Карлова Университета предлагает Вам предварительные курсы, необходимые для изучения ваших пожеланий, потребностей и выбора.

ИНФОРМАЦИЯ ДЛЯ СТУДЕНТОВ, ЖЕЛАЮЩИХ УЧИТЬСЯ В ЧЕШСКОЙ РЕСПУБЛИКЕ

Согласно Закону о которых посещают свыше 94 высшем образовании, тысяч студентов, около 3.5 процентов из них - иностранцы. На факультетах работает около 13 тысяч преподавателей.

В Чешской Республике можно получить разные уровни образования:

Степень бакалавра („Bc.“) присваивается после 2-3 лет обучения по теоретическим основам изучаемой специальности.

Степень магистра („Mgr.“), после 5-лет обучения и сдачи государственных экзаменов, защиты диплома,

в академическом 1996-1997 году Чешская Республика представила 22 Института Высшего образования, более ста факультетов,

степень магистра („MUDr.“), после 6 лет обучения и сдачи государственных экзаменов, защиты диплома

и в Институте Языка и Профессиональной Подготовки Карлова Университета в Праге.

по некоторым специализациям в университетах и академиях искусства.

Степень инженера („Ing.“) - аналогичную степени магистра, присваиваются в технологических, экономических и сельскохозяйственных университетах при выполнении тех же условий.

Степень доктора Медицины („MUDr.“) присваивается на факультетах медицины после 6 лет обучения и сдачи специальных экзаменов.

Степень доктора Ветеринарной Медицины („MVDr.“) соответственно для тех, кто завершил учебу на факультетах ветеринарной медицины.

Доктор („Dr.“, или „PhD“) - самая высокая степень, которую можно получить после упомянутых степеней, кроме степени бакалавра и после последующих 3 лет обучения, сдачи государственных экзаменов и защиты диссертации.

Подробную информацию по учебе в высших учебных заведениях Чешской Республики Вы можете получить в дипломатическом представительстве Чешской Республики в вашей стране или в Институте Языка и Профессиональной Подготовки Карлова Университета в Праге.

Tel./Phone: (8-10-20-22)

2423 0027, 265 237, 265 223,

2422 9497

Fax/Telex: 2422 9497

Карлов Университет проводит ЯЗЫКОВЫЕ КУРСЫ

Чешский язык для иностранцев

- Подготовительный чешский язык для будущего обучения в университетах Чешской Республики.
- профессиональная языковая подготовка для последующих научно исследовательских работ (аспирантура), и т.д.
- краткие и длительные тематические курсы для бизнесменов, художников, дипломатов и других иностранцев находящихся в Чешской Республике
- индивидуальное изучение чешского языка сообразно потребностям и желанию индивидумов;
- Летние курсы.

Иностранные Языки

- интенсивные курсы обучения английскому, немецкому, французскому, русскому, испанскому и арабскому языкам;
- подготовительный английский язык и научный курс специально для студентов медицинских факультетов обучающихся на английском;
- международно аккредитованные экзамены;
- Летние курсы: английский, русский, немецкий, испанский;

Адрес: Карлов университет
Учреждение языков и специальных подготовительных курсов
ул. Индрикеска 29, 110 00 Прага 1
(+ 42 2) 2422 9497, 2422 4832

Факс:



Charles University

provides

LANGUAGE COURSES

Czech language for foreigners

- Czech language preparation for future study at universities in the Czech Republic

- professional language preparation for postgraduates, research workers, etc.

- short and long term courses for businessmen, artists, diplomats, and all other foreigners staying in the Czech Republic

- individual study of the Czech language according to needs and demands of individuals

- summer courses

Foreign Languages

- intensive courses offered in English, German, French, Russian, Spanish and Arabic

- preparatory English language, and science courses for prospective medical students, in English

- internationally accredited exams

- summer courses. English, Russian, German, Spanish

Address : Universita Karlova
Ústav jazykové a odborné přípravy
Jindřišská 29, 110 00 Praha 1, ČR
Fax : (+42 2) 2422 9497, 2422 4832